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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 3/2020 

z jednání komise pro cestovní ruch konaného dne 9. 9. 2020 
od 15.00 hodin v kanceláři destinační agentury Berounsko 

 

 
PŘÍTOMNI 

 
Členové komise: Radek Dolejš (předseda), Mgr. Ivan Kůs (místopředseda), Ing. Michal Mišina, 
Ing. Vojtěch Matějček, Mgr. Vlastimil Kerl, Mgr. Lukáš Němčík, Kateřina Hájková 
  
Omluveni: Peter Kuhar, dr. Viktor Korček 
 
Tajemnice: Eliška Švandová – odbor školství a volnočasových aktivit 
 
Hosté: Mgr. Dušan Tomčo – místostarosta města Beroun, Ing. Simona Boldi – vedoucí 
odboru školství a volnočasových aktivit, Mgr. Antonín Marx – ředitel Berounské sportovní, 
Lenka Chudobová – vedoucí Městského informačního centra Beroun 
 
Omluveni: Mgr. Jitka Soukupová – vedoucí oddělení komunikace, Zdeněk Veselý – ředitel 
Městského kulturního centra Beroun 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu  
2. Schválení programu jednání  
3. Kontrola plnění usnesení  
4. Sociální sítě a cestovní ruch města Beroun – návrh zpracování diplomové práce  
5. Projednání koncepce s odbornou veřejností  
6. Zpráva o sdílené dopravě v Berouně a blízkém okolí – Mgr. Dušan Tomčo  
7. Zpráva o činnosti destinační agentury Berounsko – Eliška Švandová  
8. Image města Beroun – hrnčířství a sport  
9. Zhodnocení turistické sezóny – ředitel MKC, ředitel Berounské sportovní  
10. Různé  
11. Závěr  
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JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání 

 
Jednání komise zahájil a dále řídil předseda komise Radek Dolejš, na jednání přivítal nové 
členy komise Mgr. Vlastimila Kerla a Mgr. Lukáše Němčíka, poprosil je o krátké představení. 
 
Mgr. Vlastimil Kerl pozdravil přítomné a sdělil, že pracuje v Muzeu Českého krasu jako 
vedoucí propagace a návštěvnického provozu. Muzeum se z hlediska turistů zaměřuje 
na rodiny s dětmi a školní skupiny. Informoval o navázané spolupráci s destinační agenturou 
Berounsko. 
 
Mgr. Lukáš Němčík pozdravil přítomné a sdělil, že se do Berouna přestěhoval v nedávné 
době ze severní Moravy, kde zhruba 15 let působil ve Sdružení cestovního ruchu Jeseníky. 
 
Předseda Radek Dolejš jmenoval zapisovatelkou tajemnici komise Elišku Švandovou 
a ověřovatelem Mgr. Vlastimila Kerla. 
 
Předseda konstatoval, že v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 7 členů a komise 
je  usnášeníschopná.  
 
Radek Dolejš sdělil, že program jednání byl dán na pozvánce, a navrhnul změnu – zařazení 
bodu 9. Zhodnocení turistické sezóny – ředitel MKC, ředitel Berounské sportovní za čtvrtý bod 
navrženého programu. Změnu odůvodnil odchodem ředitele Berounské sportovní 
po projednání tohoto bodu. Následně vznesl dotaz, zda je další návrh na změnu programu, 
nikdo nevystoupil. 
 
PROGRAM V POZMĚNĚNÉM ZNĚNÍ 
  

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu  
2. Schválení programu jednání  
3. Kontrola plnění usnesení  
4. Sociální sítě a cestovní ruch města Beroun – návrh zpracování diplomové práce  
5. Zhodnocení turistické sezóny – ředitel MKC, ředitel Berounské sportovní  
6. Projednání koncepce s odbornou veřejností  
7. Zpráva o sdílené dopravě v Berouně a blízkém okolí – Mgr. Dušan Tomčo  
8. Zpráva o činnosti destinační agentury Berounsko – Eliška Švandová  
9. Image města Beroun – hrnčířství a sport  
10. Různé  
11. Závěr  

 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání 
v pozměněném znění. 
 
Hlasování: pro 7 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Eliška Švandová informovala přítomné o usnesení rady města č. 217/44/RM/2020 ze dne 
10. 6. 2020, kterým rada vzala na vědomí zápis č. 2 z jednání komise pro cestovní ruch 
a o usnesení č. 218/44/RM/2020, kterým rada města vzala na vědomí návrh koncepce 
rozvoje cestovního ruchu. K tomu Ing. Simona Boldi doplnila, že na jednání rady o materiálu 
proběhla diskuze pouze s drobnými připomínkami, které OŠVA zapracuje. 
 
Dále Eliška Švandová informovala o plnění usnesení z minulého jednání komise. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění usnesení. 
 
Hlasování: pro 7 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 4 – Sociální sítě a cestovní ruch města Beroun – návrh zpracování diplomové práce  

 
Předseda Radek Dolejš přešel k dalšímu bodu programu, poprosil Elišku Švandovou, 
aby k jednání přizvala studentku Vysoké školy ekonomické Anetu Podroužkovou. 
 
Aneta Podroužková informovala, že před jednáním komise měla schůzku s vedoucí 
infocentra, a představila prezentaci k sociálním sítím, kterou již zpracovala se svou 
spolužačkou v rámci dílčího školního projektu. Tato prezentace byla přítomným předložena 
vytištěná a předem zaslána elektronicky.  
 
Z hlediska města vidí potenciál ve zřízení účtu Instagram (dále také „IG“). Nicméně v dnešní 
době není lehké začít používat IG bez jeho znalostí, navíc je potřeba dělat správu IG 
profesionálně a stanovit si pro to jasnou strategii.  
 
Dále Aneta Podroužková informovala, že cílem je zapůsobit na mladší generace, které jsou 
zvyklé vyhledávat podle fotografií. K tomu Mgr. Lukáš Němčík doplnil, že cílit na mladší 
generace je výhodné proto, že z nich lze „vychovávat“ loajální zákazníky, kteří se pak mohou 
vracet – s rodinou, ve stáří. Kromě standardní propagace lze IG využít na propagaci akcí, ale 
také pro spolupráci s podnikateli (např. pořádání soutěží). Dále je možno pracovat 
s obsahem, který vytvářejí uživatelé (přesdílení obsahu), a budovat si komunitu. 
 
Mgr. Vlastimil Kerl upozornil, že z vlastní zkušenosti ví, jak je těžké rozjet účet na IG. 
Je to skvělý marketingový nástroj, než ho však používat špatně a polovičatě, tak to radši 
vůbec. Na začátek se navíc vyplatí investovat do reklamy. 
 
Ing. Michal Mišina poznamenal, že to je otázka na vedení, jak k placené reklamě na sítích 
přistoupit. 
 
Mgr. Lukáš Němčík k tématu řekl, že mít účet na IG rozhodně má smysl. Starat by se o účet 
měl odborník, influencer, někdo místní, kdo to bude mít jako koníček (např. student 
z posledního ročníku gymnázia). Mgr. Vlastimil Kerl k tomu dodal, že se to musí dělat 
s láskou, často to vyžaduje reakce nad rámec pracovní doby. 
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Ing. Simona Boldi k tématu doplnila, že Beroun v marketingu cestovního ruchu zaostává 
a některé aktivity se tříští mezi odbory MěÚ a organizace města. 
 
Mgr. Lukáš Němčík dále ještě poznamenal, že na IG je nutno zaplňovat prostor hastagy 
a symboly města. Dobré je to nedělat jen virtuálně, ale také fyzicky. Například umístit 
rámeček pro vyfocení do veřejného prostoru nebo vytvoření objektu, předmětu, s kterým by 
se lidé chtěli cíleně fotit. 
 
Radek Dolejš se v závěru Anety Podroužkové zeptal, za bude v práci zahrnuta i ekonomická 
rozvaha, a zda lze na toto využít dotace. Aneta Podroužková odpověděla, že ekonomická 
stránka projektu určitě bude zohledněna. O dotacích nevěděla, bude to nutno prověřit. 
 

K bodu 5 – Zhodnocení turistické sezóny – ředitel MKC, ředitel Berounské sportovní 

    
Předseda Radek Dolejš vyzval Mgr. Antonína Marxe, aby se vyjádřil k turistické sezóně. 
 
Mgr. Antonín Marx informoval, že úbytek letní návštěvnosti v aquaparku byl patrný, 
způsoben byl jednak koronavirovou pandemií (obavy z vnitřních prostor), ale také otevřením 
letního koupaliště. To je do září ve zkušebním provozu, během kterého se Berounská 
sportovní snaží, aby bylo otevřeno maximum možných dnů. Sezóna bude na koupališti 
ukončena 13. 9. Co se týče návštěvníků koupaliště, jsou zejména z Berounska, Plzeňska, 
Rakovnicka a Prahy. Jádro však tvořili Berouňáci, často ty stejné tváře. Upozornil 
na předloženou denní statistiku návštěvnosti aquaparku a koupaliště, kterou přítomní 
obdrželi. Ostatní sportoviště Berounské sportovní jsou z pohledu cestovního ruchu 
zanedbatelné. 
 
Mgr. Dušan Tomčo a Mgr. Ivan Kůs vyjádřili své potěšení nad zájmem o koupaliště a zároveň 
ocenili osobní podíl Mgr. Antonína Marxe nad rozvojem Berounské sportovní. Stejně tak 
se vyjádřil Ing. Vojtěch Matějček. 
 
Mgr. Ivan Kůs se dotázal na nevyužitou budovu u koupaliště. Mgr. Antonín Marx nastínil dvě 
možnosti, buď bude v budově provozovat aktivity Berounská sportovní anebo soukromý 
investor. Mgr. Dušan Tomčo k tomu dodal, že podmínkou je celoroční provoz a synergický 
efekt provozu ve spojení s koupalištěm. Mgr. Ivan Kůs dodal, že v budově by měl být prostor 
i pro kulturu. 
 
Mgr. Antonín Marx dále informoval, že provoz koupaliště stojí zejména na brigádnících, což 
je flexibilní řešení. 
 
Mgr. Ivan Kůs se dotázal na prezentaci Berounské sportovní mimo Beroun. Mgr. Antonín 
Marx odpověděl, že po pečlivé úvaze jsou marketingové aktivity mimo Beroun vždy pouze 
billboardové kampaně (2x ročně – Plzeň, Praha, Beroun). Tiskoviny nevydávají. Dále se 
Mgr. Ivan Kůs dotázal na názor Mgr. Antonína Marxe na diskutované sociální sítě. 
Odpověděl, že souhlasí, s tím, že je v nich obrovský potenciál a Berounská sportovní s nimi 
také pracuje. 
 
Mgr. Ivan Kůs připomněl schůzku k areálu Na Ostrově, která se konala za dob jeho 
starostování. Probíhala zde diskuze, že areál má potenciál pro vytváření nabídkových balíčků. 
Zeptal se Mgr. Antonína Marxe, jak to vidí on. Odpověděl, že místo je unikátní blízkostí 
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sportovišť a docházkovou vzdáleností do centra, nicméně alfou a omegou je hotel. Zdůraznil, 
že přijedou-li sportovci, berou s sebou rodiny či se pak s rodinami vrací. 
 
Mgr. Dušan Tomčo informoval, že hotelem Na Ostrově se vedení i rada města zabývá. 
Je rozhodně žádoucí, aby v této budově byl zachován hotel. Na toto téma proběhla široká 
diskuze o budoucnosti objektu. Na základě diskuze formulovali předseda a místopředseda 
usnesení. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun doporučuje radě města vyvinout 
maximální možné úsilí pro zachování provozu hotelu Na Ostrově. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 1 – zdržel se – 1 
 
Následně předseda vyzval k informování o turistické sezoně vedoucí informačního centra 
Lenku Chudobovou. 
 
Lenka Chudobová sdělila, že v letních měsících zažilo infocentrum největší návštěvnost 
a tržby za posledních pár let. Konkrétní čísla byla přítomným předložena. 
 
Zájem byl obrovský, lidé více utráceli, pravděpodobně proto, že nejezdili za hranice. K útratě 
proběhla diskuze. Mgr. Vlastimil Kerl poznamenal, že v MČK utrácejí nejvíce samotné děti, 
pokud jsou s rodiči, tak ti to mírní. Lenka Chudobová dodala, že placení kartou funguje již 
přes rok, možnost platit kartou také zvyšuje tržby. 
 
Dále informovala, že jako člen Asociace turistických informačních center (ATIC) se zúčastnili 
hry Déčko, přičemž ze zapojených míst skončili na 8. místě asi ze 130 (vydali přes 700 hesel). 
Také prošli opětovnou recertifikací ATIC a mystery shoppingem, který dopadl na výbornou. 
 
Lenka Chudobová také přednesla několik podnětů od návštěvníků, a to: 

 Panují stížnosti na víkendovou otevírací dobu veřejných toalet (tj. v sobotu otevřeno 
dopoledne, v neděli zavřeno). Mgr. Vlastimil Kerl k tomu poznamenal, že v praxi 
se toto může řešit domluvou s vybranými restauracemi (funguje to tak již jinde). 
Ing. Simona Boldi podotkla, že o tomto uvažovala i starostka. Ing. Michal Mišina 
si tento problém poznamenal a bude řešen s provozovatelem toalet. 

 Na rozhledně na Městské hoře nejsou žádné suvenýry k zakoupení, např. ani razítko 
(nebo např. jako vstupenku by bylo možno rozdávat pohledy). Turisté by to velmi 
ocenili.  

Proběhla diskuze, přítomní se shodli, že je nutno více komunikovat s AVE, které má oba 
objekty na starosti. 
 
K předloženým statistikám vznesl podnět Mgr. Ivan Kůs – co udělat pro návštěvnost Muzea 
berounské keramiky, která poklesla. Proběhla diskuze. Mgr. Vlastimil Kerl navrhnul 
spolupracovat více se školami. Eliška Švandová doplnila, že Muzeum berounské keramiky 
by mohlo být komunikováno na IG. 
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K bodu 6 – Projednání koncepce s odbornou veřejností 

 
Předseda Radek Dolejš uvedl, že na stole před přítomnými leží materiál k projednání 
koncepce. Dokument obsahuje seznam poskytovatelů služeb a produktů v cestovním ruchu 
a další orgány a organizace města, pro něž je téma relevantní. Po krátké diskuzi byli dále 
doplněni představitelé CHKO Český kras a Křivoklátsko, kasteláni blízkých hradů (Karlštejn, 
Žebrák, ev. Křivoklát) a představitele obcí, které sousedí s Berounem (Tetín, Koněprusy, 
Králův Dvůr, Nižbor, Hýskov, Železná, Chyňava, Vráž, Svatý Jan pod Skalou, Bubovice, 
Srbsko). Přítomní souhlasili. 
 
Dále předseda navrhnul termín projednání na pondělí 5. října 2020 od 16:00. K tomu 
proběhla diskuze o místě, přítomní se shodli, že by to mohlo být buď v kině anebo 
v knihovně. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun ukládá předsedovi a tajemnici zajistit 
projednání koncepce s odbornou veřejností a do 15. září 2020 určit přesný termín a místo 
jednání včetně scénáře projednání. 
 
Hlasování: pro 7 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
V 16:30 se Ing. Vojtěch Matějček omluvil a opustil jednání. 
 

K bodu 7 – Zpráva o sdílené dopravě v Berouně a blízkém okolí – Mgr. Dušan Tomčo 

    
Předseda vyzval Mgr. Dušana Tomča k prezentaci informací o sdílených elektrokolech 
v Berouně a okolí. 
 
Mgr. Dušan Tomčo připomenul historii celého projektu. Zdůraznil, že se jedná o první systém 
sdílených elektrokol v ČR. Informoval, že společně s Eliškou Švandovou zpracovali statistický 
přehled denních výpůjček od zahájení až téměř do konce srpna. Přítomní mohou vidět 
obrovský zájem o elektrokola, který je ze statistiky patrný. 
 
Zahájení provozu 29. 7. mělo úspěch, při zahajování provozu běžných sdílených kol v ČR 
se výpůjčky pohybují okolo sta týdně (dle informací od firmy Nextbike), v Berouně to však 
byly stovky denně.  
 
Firma Nextbike také provedla porovnání s provozem sdílených elektrokol v jiných 
zahraničních městech (přepočet na počet obyvatel daného města), z čehož Beroun vyšel lépe 
než některá velkoměsta. 
 
Mgr. Dušan Tomčo konstatoval, že elektrokola nemají vyřešit dopravní situaci, ale lze je 
chápat jako příspěvek obyvatelstvu, aby zde byla možnost pro změnu dopravních návyků. 
Druhotným záměrem pak je dát možnost alternativní dopravy turistům. To, že kola využívají, 
je vidět na víkendových statistikách, které jsou vysoké. Výpůjčka 300 Kč za den je poměrně 
nízká oproti jiným půjčovnám elektrokol v turistických lokalitách v ČR. 
 
Dále informoval, že kola byla použita pro výlet s delegací z Goslaru, která si to pochvalovala. 
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Mezi přítomnými proběhla diskuze týkající se problémů, které společně s provozem 
elektrokol vytanuly na povrch. Mgr. Dušan Tomčo informoval o vydání informačního apelu 
na veřejnost, v němž byly připomenuty základní pravidla chování na kole dle příslušné 
vyhlášky. Informoval, že městská i státní policie se na nedodržování vyhlášky zaměří. Dále 
sdělil, že se uvažuje o variantě vypnutí volných 15 minut v nočních hodinách, tak aby kola 
nebyla využívána a ničena opilci, kteří ruší noční klid.  
 
V závěru Mgr. Dušan Tomčo zmínil, že po 3 měsících povozu bude provedeno vyhodnocení. 
Následně se bude možné bavit o případném rozšiřování stanic v Berouně a na Berounsku, 
neboť už teď se ozývají hlasy, kde všude by elektrokola mohla být. 
 
 

K bodu 8 – Zpráva o činnosti destinační agentury Berounsko 

 
Předseda Radek Dolejš poprosil Elišku Švandovou, aby informovala o tomto bodu. 
 
Eliška Švandová představila činnost agentury za minulý a letošní rok. Do činnosti je zapojeno 
14 členů a 28 partnerů a dalších více než 20 spolupracujících subjektů v rámci návštěvnické 
karty. Představenstvo je velice pilné a schází se často, stejně tak zřízená pracovní skupina 
pro marketing, do níž jsou zapojeni členové a partneři jak z veřejného, tak ze soukromého 
sektoru. Jedním z úkolů agentury je vytvářet prostředí pro komunikaci, koordinaci 
a kooperaci aktérů cestovního ruchu, což se doposud daří. 
 
Z hlediska marketingu se v minulém roce podařilo realizovat jednotný vizuální styl, od něhož 
se pak odvíjí všechny další aktivity. Připraveny byly webové stránky, které jsou v provozu 
od června letošního roku, nyní bude vytvořen obsah. Dále se agentura snaží o sjednocení 
komunikace, členům a partnerům byla nabídnuta šablona na tištěný propagační leták 
ve vizuálu Berounska. Letáky vznikají a v součtu jich bude asi cca 10. Letošním stěžejním 
projektem je Návštěvnická karta Berounska, do níž se slevou či výhodou zapojilo 
28 poskytovatelů. 
 
Mgr. Ivan Kůs se dotázal Lenky Chudobové, kolik se jich prodalo v MIC. Odpověděla, že okolo 
40. K tomu Eliška Švandová dodala, že karty jsou primárně distribuovány v ubytovacích 
zařízeních, prodej je doplňkový. Zpětná vazba se bude teprve vyhodnocovat, nicméně 
ubytovatelé kartu kvitují jako milý bonus pro své hosty, kteří to vnímají stejně tak. V projektu 
se bude pokračovat i příští rok, tak aby karta platila od ledna do prosince. 
 
Mgr. Dušan Tomčo vyjádřil spokojenost nad fungováním agentury, za níž je velký kus práce. 
Ocenil aktivní představenstvo a dodal, že celá činnost povede k efektivnější spolupráci 
v rámci destinace na rozvoji cestovního ruchu. 
 
V 17:00 se Mgr. Vlastimil Kerl omluvil a opustil jednání. 
 
 

K bodu 9 – Image města Beroun – hrnčířství a sport 

 
Předseda Radek Dolejš konstatoval, že vedoucí oddělení komunikace Mgr. Jitka Soukupová 
není přítomna. Z tohoto důvodu se budou tématu věnovat další jednání komise. 
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Mgr. Ivan Kůs připomněl poznámku nepřítomného člena Petra Kuhara, že by v rámci image 
města měla být zohledněna celkově kultura. Přítomní souhlasili. 
 
Mgr. Dušan Tomčo uvedl, že image (a s tím spojený vizuál) již vedení města řešilo a přiklonilo 
se k rebrandingu. Nicméně v tuto chvíli je to upozaděno s ohledem na rozpočet a jeho vývoj 
vzhledem k pandemii koronaviru. 
 
 

K bodu 10 – Různé 

 
V bodu různé požádal předseda Mgr. Ivana Kůse o informace k Talichovu Berounu. Mgr. Ivan 
Kůs všechny pozval na open air koncert na Husově náměstí 19. 9. K festivalu řekl, že začne 
6. 10., bude pravděpodobně zrušena abonentní řada a počítá se sníženou návštěvností. 
V rámci programu je možné, že vystoupí i zahraniční těleso z Lublaně, což je v jednání. 
 
Mgr. Dušan Tomčo následně vyvolal debatu o letním kině, jeho rekonstrukci a o rozsahu této 
rekonstrukce. Přítomní souhlasili, že případné zastřešení kina by bylo žádoucí z hlediska 
rozšíření časového využití prostoru. Dále také zazněl názor, že ve spoustě měst, kde letní 
kino bylo, tak zaniklo. Beroun má tak obrovskou výhodu. Zaznělo také, že z hlediska investic 
je nejprve nutné provést rekonstrukci knihovny.  
 
Ing. Michal Mišina informoval o dílu Toulavé kamery, který byl spjat s destinací a organizací 
destinačního managementu. Vznesl podnět, aby se takto prezentovala i destinační agentura, 
například neobjevenými místy Berounska (Aksamitová brána aj.). Radek Dolejš dodal, že už 
o tomto tématu hovořil s Eliškou Švandovou. 
 
 

K bodu 11 – Závěr  

 
Předseda Radek Dolejš vyvolal diskuzi ohledně příštího jednání. Přítomní se domluvili, 
že se uskuteční v pondělí 2. listopadu od 15:00. 
 
Na závěr poděkoval předseda všem přítomným členům a hostům za účast a jednání ukončil. 
 
 
 
Zapsala: Bc. Eliška Švandová 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřil: Mgr. Vlastimil Kerl 
 
 
 

…………………………………………….. 

Předseda komise: Radek Dolejš …………………………………………….. 
 


